
Sisäänpääsyrajat

Valintakoe C

Valintakoeuudistuksen myötä valintakokeella C haetaan useaan eri
hakukohteeseen, joiden kokeet ja pisteytys ovat aikaisempina vuosina
vaihdelleet. Olemme laskeneet näille hakukohteille sisäänpääsyrajoja
aikaisempien vuosien kokeiden ja todistusvalinnan pisterajojen pohjalta. 

Sisäänpääsyraja on hyvä arvio pistemäärästä, jolla saisi opiskelupaikan, jos
tämä harjoituskoe olisi ollut oikea valintakoe. Se on kuitenkin vain arvio,
ja jatkuvalla harjoittelulla pääset koe kokeelta lähemmäs oikean kokeen
pisterajaa ylittäen sen lopulta. Sisäänpääsyrajaa tärkeämpää onkin
seurata omaa suhteellista koetulosta.
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Hakukohde Sisäänpääsyraja

Helsinki 156

Turku 134

Jyväskylä 134

Oulu 124

Åbo Akademi 124

Itä-Suomi (Joensuu, biologia) 113

Itä-Suomi (Kuopio, ympäristötieteet) 113

Biologia (maks. 240p)



Maantiede Hki

Valintakoe C

Vaikea

Pistettä
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108

vaikea
Keski-

94

88
Helppo

Maantiede Oulu Geotieteet Tku

Maantiede Itä-Suomi
Metsätieteet Hki

Geot. Oulu ja Åbo Akademi Maataloust.

Muut alat (maks. 180p.)

Maantiede Tku

Geotieteet Hki

Metsät. Itä-Suomi

Elintarviket. Hki

Julkaisemme jokaisesta kokeesta sisäänpääsyrajan analyysin yhteydessä.
Sisäänpääsyraja on määritetty testauksen ja vertailun avulla siten, että se
on kussakin kokeessa yhtä vaativa ja vastaa sitä tasoa, jolla oikeassa
pääsykokeessa on aiemmin päässyt sisään. Valintakoeuudistuksen myötä
rajat ovat vasta muodostumassa, mutta uskomme, että olemme
arvioissamme kohtuullisen tarkkoja. 

Sisäänpääsyraja ja 
oma suhteellinen tuloksesi



Miten hyödynnät sisäänpääsyrajaa?
Laske jokaisesta kokeesta suhteellinen tuloksesi: omat pisteesi jaettuna
sisäänpääsyrajalla kertaa 100 %. Jos esim. omat pisteesi ovat 90 ja
sisäänpääsyraja 120, niin suhteellinen tulos on 90/120 * 100% = 75 %.
Suhteellinen tulos kertoo, että sinulla on vielä 25 % matkaa
sisäänpääsyrajaan. 

Sisäänpääsyraja vaihtelee kokeen vaikeuden mukaan: jos koe on vaikea,
se on kaikille vaikea ja pistesaalis jää pienemmäksi kaikilla. Silloin
sisäänpääsyraja tulee alaspäin. Jos koe on helppo, kaikki kahmivat
enemmän pisteitä ja raja nousee. Näin ollen sisäänpääsyrajan
saavuttaminen on jokaisessa kokeessa yhtä haastavaa, mutta vaikeassa
kokeessa vähemmän pisteitä riittää. 

Siksi vain oma suhteellinen tuloksesi kertoo, menikö koe paremmin
kuin edellinen koe.

HUOM! Koska rajat ovat vasta muodostumassa, älä missään nimessä
lopeta opiskeluasi vaikka saavuttaisit korkeankin suhdeluvun!

Piirrä suhteellisista tuloksista edistymiskuvaaja vihkoosi. Näin huomaat,
kuinka osaamisesi kehittyy hakukevään aikana. Katso kaksi esimerkkiä
alta.
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Huomaa seuraavat asiat!

Älä lannistu, jos suhteellinen tuloksesi tulee välillä alaspäin. Sattumalla on
myös suurehko merkitys koetuloksiin. Oikeasti opit koko ajan uutta, kun
teet töitä. Oppimiselle on tyypillistä, että tulokset näkyvät viiveellä ja
joskus parannusta voi joutua odottamaan pari kuukautta! Näin pitkän
odottelun jälkeen tosin tulokset saattavat ponnahtaa nopeasti ylös –
joskus vasta itse pääsykokeessa pidettyäsi sitä ennen muutaman päivän
lepotauon.

Paljon tsemppiä opiskeluun! 


